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Nieuwsbrief 29 februari 2024 
PvdA Zuid-Kennemerland 

 
Achterhoedegevecht?! 

Op 6 maart wordt in Haarlem een 
raadgevend referendum gehouden over de 
uitbreiding van betaald parkeren. Dit 
referendum heeft een lastige 
voorgeschiedenis. Het komt erop neer dat de 
plannen van de coalitie voor een meer 
leefbare en duurzame stad niet zonder meer 
geaccepteerd werden door burgers. De 
voorbereiding van en communicatie over 
deze plannen door de betrokken wethouders 
verdient zeker geen schoonheidsprijs. Het 
referendum kan gezien worden als een gele 
kaart! 

 
Burgerberaad 
De tijd heeft niet stil gestaan. In februari bracht het eerste burgerberaad haar adviezen uit 
aan de gemeenteraad over het verminderen van de CO2-uitstoot in de gemeente. Een 
burgerberaad is een nieuwe manier om de burgers te betrekken bij het ontwikkelen van 
gemeentelijke plannen. Het succes van een burgerberaad wordt bepaald door de bereidheid 
van de gemeenteraad om de adviezen serieus te nemen en niet zonder meer af te wijzen. 
De adviezen zijn duidelijk, voor de mobiliteit lezen we: de gemeente moet investeren in het 
verbeteren van het openbaar vervoer en het gebruik van de fiets stimuleren. Deze adviezen 
hadden de steun van tenminste 70% van de deelnemers. Opmerkelijk was dat 61% van de 
deelnemers pleitte voor auto- en/of parkeervrije straten! Het percentage was echter te laag 
om gesteund te worden door het beraad. 
 
De algehele tendens van de adviezen is echter duidelijk, het burgerberaad wil ook een meer 
leefbare en duurzame stad. Je zou je kunnen afvragen waarom is een referendum nog 
nodig? Toch hoop ik dat veel mensen gaan stemmen en dat Haarlem laat zien dat het 
menens is met het terugdringen van de CO2-uitstoot.  
 
Dus, Haarlemmers laat je stem horen! 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
André Broekmans, voorzitter afdeling Zuid-Kennemerland 
 

 

https://haarlem.nl/haarlemmers-geven-advies-over-verminderen-co2-uitstoot
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EVEN BIJPRATEN 
\    Bloemendaal              Haarlem 
 
 
 
https://www.bloemendaal.nl/projecten/oldenhove-dompvloedslaan-1 
 
 
 
 
 

     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

    
 
 
  
  

Beleidsplan Sociaal Domein 
In de raadsvergadering van 1 februari is een 
nieuw beleidsplan sociaal domein met brede 
steun vastgesteld. Goed nieuws dus.  
 
Parkeren Bloemendaal aan Zee 
In het bestemmingsplan was geen ruimte 
voorzien voor parkeren dus moet het hotel 
aan het strand bij Bloemendaal aan Zee 
gebruik maken van openbare 
parkeervoorzieningen tegen vergoeding. En 
over dat laatste brak discussie uit. De 
hoteleigenaar zou mogelijk bevoordeeld 
worden. Bij een motie staakten de stemmen 
dus de kwestie komt weer terug in de raad. 
Een principieel punt, maar nou niet echt met 
de grootste maatschappelijke component dus 
ik hoop dat we er nu snel uit zijn met elkaar.  
 
Blekersveld en woningbouw 

 
Vooruit kijkend is de komende raads- 
vergadering interessanter. De 
woningbouwlocatie Blekersveld staat op de 
agenda. Er komen volgens het voorstel van 
het college 80 woningen, allemaal in de 
sociale huurcategorie. Het is eigen grond, de 
achterstand qua sociale huurwoningen in 
Bloemendaal is groot (momenteel slechts 
16%), dus hier kunnen we wat ‘recht trekken’. 
Maar daar is nog niet iedereen van overtuigd. 
Het wordt ongetwijfeld een interessant debat, 
zeker voor ons als PvdA.  
 
Nieuwe burgemeester 
In de raadsvergadering van 15 februari 
onlangs is de profielschets voor een nieuwe 
burgemeester vastgesteld. Daarmee is dat 
dat traject ook in gang gezet. Bloemendaal 
zou dan tegen het einde van 2024 een 
nieuwe burgemeester kunnen hebben, 
waarmee de waarnemende rol door Ankie 
Broekers-Knol tot een einde komt. 
 
Harold Koster, fractievoorzitter PvdA 
 
 
 

Referendum 
Op 6 maart is er in Haarlem een referendum 
over de Nota Uitwerking Parkeerregulering. De 
nota gaat over het invoeren van betaald 
parkeren in 11 wijken, investeringen in 
parkeergarages en deelmobiliteit en het 
beperken van het aantal vergunningen per wijk. 
De PvdA Haarlem is vóór de nota. Op onze 
website kan je lezen waarom. We kiezen met 
de nota voor woningzoekenden, leefbare wijken 
en een openbare ruimte voor alle 
Haarlemmers.  
 
Woningen 
Afgelopen jaar was een recordjaar voor de 
bouw van extra woningen in Haarlem. Sinds de 
jaren zeventig is er niet meer zoveel gebouwd 
in één jaar. NH-Nieuws sprak onze wethouder 
Floor Roduner over het bouwrecord.  
 
Isolatieaanpak  

 
Met een nieuwe subsidieregeling gaat Haarlem 
de woningcorporaties helpen op extra 
duurzaamheidmaatregelen te nemen. In de 
Kadernota 2024 was het oorspronkelijke 
voorstel om 1 miljoen euro te reserveren voor 
deze isolatieaanpak. Met een amendement 
probeerden wij dit bedrag te verdrievoudigen en 
met een krappe meerderheid lukte dit! De 
verwachting is dat zo’n 2.000 extra 
labelstappen gezet kunnen worden, dat 
daarmee tussen 10 en 20 procent extra CO2-
besparing kan ontstaan en dat de 
energierekening van huurders extra omlaag 
kan.  
 
Optoppen 
Raadslid Dion Heinis organiseerde samen met 
andere raadsleden een bijeenkomst over het 
optoppen van woningen. Het was een leerzame 
en drukbezochte avond. Dion beschrijft in dit 
artikel vijf inzichten die voor hem het meest 
waardevol waren.  
 
Maarten Wiedemeijer, fractievoorzitter PvdA 

https://www.bloemendaal.nl/projecten/oldenhove-dompvloedslaan-1
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/waarom-de-pvda-voor-de-nota-uitwerking-parkeerregulering-is/
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/waarom-de-pvda-voor-de-nota-uitwerking-parkeerregulering-is/
https://www.nhnieuws.nl/nieuws/332233/ruim-1400-nieuwe-woningen-in-haarlem-sinds-jaren-zeventig-nog-nooit-zoveel-gebouwd
https://www.nhnieuws.nl/nieuws/332233/ruim-1400-nieuwe-woningen-in-haarlem-sinds-jaren-zeventig-nog-nooit-zoveel-gebouwd
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/haarlem-investeert-3-miljoen-euro-in-isolatieaanpak-sociale-huur/
https://gemeentebestuur-haarlem.notubiz.nl/document/12985543/3#search=%22Maximaal%202000%20extra%20labelstappen%20naar%20energiezuinige%20huurwoningen%22
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/ruimte-voor-duizenden-optopwoningen-in-haarlem/
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/ruimte-voor-duizenden-optopwoningen-in-haarlem/
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    Heemstede                           Zandvoort 
 
 
 
  

Zwembad 
Tot opluchting van vele bezoekers aan de 
laatste commissievergadering Samenleving 
hebben alle fracties zich uitgesproken voor 
investering in het huidige zwembad en 
indirect voor een nieuw zwembad in de 
toekomst. 
Met de investeringen die grotendeels dit jaar 
al worden uitgevoerd kan het huidige, 
geliefde zwembad Groenendaal nog zeker 
tot 2032 op een veilige, duurzame, prettige 
manier verder. Daarna raakt de rek eruit. 
Het zwembad is van 1984. 
 
Ondanks de financiële ingewikkelde tijden 
ziet de PvdA Heemstede geen reden om te 
bezuinigen op onze voorzieningen. In 
tegendeel: onze voorzieningen voor sport, 
cultuur en het sociaal domein staan voor 
ons bovenaan. Onze inzet zal dus zijn dat 
we het benodigde bedrag voor nieuwbouw 
gaan reserveren. Het gaat om een bedrag in 
de orde van grootte van tien miljoen. 
Bron foto onder: Haarlems Dagblad 

 
 
Canvassen in de Provinciënwijk 
Raadslid Celmo, fractieondersteuner Wouter 
en wethouder Sam zijn vorige week de 
deuren langs gegaan in de Provinciënwijk. 
Het is een sterke, gemengde, gezellige 
buurt die wel aandacht verdient: 
verkeersveiligheid, (vooral kleine) 
criminaliteit en kwaliteit van woningen en 
voorzieningen in de buurt zijn belangrijke 
aandachtspunten. 
Om de paar maanden gaan we bij een 
andere buurt de deuren langs. Dit doen we 
om contact te maken, verhalen te horen en 
in gesprek te gaan over onze politieke 
thema’s en standpunten. Wil je een keer 
met ons mee? Meld je dan vooral aan. 
Mailen kan naar onze fractievoorzitter  
r.pameijer@heemstede.nl 
 
 
 
Sam Meerhof, wethouder PvdA 

Geen raadsvergadering 
Sinds de laatste nieuwsbrief is er alleen een 
commissievergadering geweest in Zandvoort. 
De volgende raadsvergadering is op 27 
februari.  Voor de PvdA zijn er 2 belangrijke 
punten dit keer: 
 
Overloopterrein P-Zuid 
Dit is het grasveld naast de grote 
parkeerplaats in Zuid welke nu een 
dubbelfunctie heeft, groen en parkeren. Vorig 
jaar is er asbest gevonden. Er moet een 
besluit worden genomen, hoe verder? Er zijn 
een aantal scenario’s maar de rode draad is 
dat het 
college alléén een parkeerplaats wil en geen 
groen meer. En dan een parkeerplaats met 
liefst alleen betonplaten. Het argument is dat 
we op die manier extra parkeerplaatsen 
zouden krijgen. Helaas is dit niet van 
toepassing. PvdA vindt het een slecht idee. 
Een gemis is dat participatie met de buurt is 
uitgebleven. Terwijl is afgesproken dat de 
gemeente meer met bewoners wil 
participeren als het hun omgeving raakt. Hoe 
dan ook, de vergadering van dinsdag belooft 
interessant te worden. 
 
Veiligheid 
Het tweede punt was het stuk over veiligheid 
en handhaving. PvdA stelt de vraag wat 
precies overlast is en wat criminaliteit. Het is 
niet duidelijk wat men steeds bedoelt. 
Bijvoorbeeld buiten spelende kinderen die 
lekker een balletje trappen maar iemand in de 
buurt vindt dit niet leuk. Het kan overlast zijn 
maar is zeker geen criminaliteit. De mate van 
inzet handhaving is anders dus de PvdA wil 
hier duidelijkheid over. Bij overlast ga je 
bijvoorbeeld in gesprek met de buurt en 
jongeren om overlast te beperken omdat we 
dan het preventiemodel goed kunnen inzetten 
en gebruiken voor de Zandvoortse jeugd. 
 
Samenwerking 
Binnenkort zullen leden van PvdA Zandvoort 
in gesprek gaan met GroenLinks Zandvoort. 
Deze bijeenkomst is georganiseerd op 
verzoek van de PvdA leden en zal op 6 april 
2024 in de ochtend plaatsvinden. Noteer 
alvast in de agenda! 
 
Maaike Koper, Raadslid PvdA 
Roel Brouwer, Buitengewoon Raadslid 
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Agenda  
 
Woensdag 3 april 20:00 uur: Algemene Leden Vergadering  

 
Locatie wordt nog bekend gemaakt 
 
 
 
 
 

 
Zaterdag 6 april: gezamenlijke bijeenkomst GL/PvdA Zandvoort 

 
 
Leden uit de gemeente ontvangen nog informatie over 
locatie en aanvangstijd. 
 
 

Dinsdag 9 april 20:00 uur: Nieuwe leden bijeenkomst 
 

Samen met GL organiseren we een nieuwe 
leden bijeenkomst in het Bdhuis 
Leidsebuurt, Leidseplein 49, Haarlem. 
Leden die lid geworden zijn na januari 2022 
krijgen hiervoor een uitnodiging. 
 
 
 
 

 
De tijd dringt: Word jij de nieuwe voorzitter?  
 
André Broekmans treedt af als voorzitter van de afdeling, uiterlijk 1 juni 2024. In de 
nieuwsbrief van december j.l. is een oproep geplaatst voor kandidaten voor deze functie. 
Helaas heeft het bestuur nog geen reacties ontvangen.  
Het bestuur roept leden op zich kandidaat te stellen of suggesties te doen voor geschikte 
kandidaten. 
Voor nadere informatie kunnen leden contact opnemen met André, tel. 0610139041. 
Kandidaten kunnen zich vóór 1 april 2024 aanmelden bij de secretaris, Romana Lenarduzzi, 
Zuid-Kennemerland@pvda.nl, met een motivatiebrief en een beknopt cv. Het bestuur is de 
selectiecommissie voor deze functie.  
 
 
 
 

mailto:Zuid-Kennemerland@pvda.nl
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Op weg naar de gemeenteraadsverkiezingen in 2026 

- Samen met GroenLinks? 
 
Binnen het bestuur zijn we begonnen met de voorbereidingen van de komende 
gemeenteraadsverkiezingen. Het is nog ver weg, toch moeten we eind 2024 al een 
beslissing nemen over op welke wijze we willen deelnemen aan deze verkiezingen. Het kan 
op vele manieren: als PvdA-alleen, met een gecombineerde lijst met GroenLinks, of als 
zelfstandige partijen met samenwerkingsafspraken. Na het besluit over de vorm van de 
samenwerking worden in 2025 de volgende stappen gezet, het verkiezingsprogramma en de 
kandidatenlijst. 

 
Op landelijk niveau is in de 
afgelopen periode de 
samenwerking al verder 
uitgewerkt, zowel voor de 
Tweede Kamer als voor de 
komende Europese 
verkiezingen. De afdelingen 
van de PvdA zijn vrij om te 
bepalen wat het beste is voor 
de eigen gemeenten.  
Voor Zuid-Kennemerland 
betekent dit dat in onze 
gemeenten (Bloemendaal, 

Heemstede, Haarlem en Zandvoort) de leden hierover moeten beslissen. Het worden lastige 
keuzes voor de leden. In elke gemeente is de situatie anders. In Haarlem zitten de PvdA en 
GL samen in de coalitie, in Bloemendaal en Heemstede zit de PvdA in de coalitie en GL in 
de oppositie en in Zandvoort zitten beide partijen in de oppositie. Daarnaast spelen andere 
factoren een rol bij de overwegingen om al dan niet samen te gaan in de verkiezingen. Denk 
aan cultuurverschillen, persoonlijke verhoudingen en strategische overwegingen. 
In de ledenvergadering van woensdag 3 april willen we afspraken maken over het proces 
naar de besluitvorming in december. De discussie over de verschillende opties zal per 
gemeente plaatsvinden, ook de besluitvorming zal per gemeente worden georganiseerd. We 
streven ernaar om gelijk op te trekken met de discussie en besluitvorming binnen GL. De 
geplande gezamenlijke activiteiten met GL zoals een bijeenkomst voor nieuwe leden in april  
en een cursus voor geïnteresseerden in de gemeentepolitiek in het najaar, gaan gewoon 
door. 
 
 
Nieuws van de Rooie Vrouwen ZK 
 
Vijf bekende Haarlemse straten worden op vrijdag 1 maart tussen 17.00 en 18.30, als 
opwarmer voor Internationale Vrouwendag, tijdelijk hernoemd naar een vrouw.  
Het comité Internationale Vrouwen 023, bestaande uit twaalf vrouwenorganisaties, 
waaronder de Rooie Vrouwen, wil aandacht vragen voor het feit dat slechts 1 op de 7 straten 
die naar een persoon zijn vernoemd, naar een vrouw verwijst. Het comité vindt dat de 
gemeente Haarlem bij de toewijzing van nieuwe straatnamen méér moet verwijzen naar 
vrouwen. En roepen de gemeentelijke politiek op hier actief op te sturen. 
 



6 
 

Deze actie is een voorbereiding op 8 maart 
(Internationale Vrouwendag), en sluit nauw aan bij 
het thema van 2024: ’Op de schouders van vrouwen’. 
Het doel daarvan is om mensen te laten nadenken 
over de vrouwen die hen hebben gestimuleerd om 
verder te komen en meer zelfvertrouwen te krijgen. 
We willen meer bewustzijn creëren rondom de rol die 
vrouwen hebben gespeeld om te komen waar we nu 
zijn. Dat vrouwen hun eigen keuzes kunnen maken, 
studeren, werken, de baas zijn van een bedrijf of 
zelfstandig een café bezoeken, is niet zo 
vanzelfsprekend als het lijkt. De vrouwen die dat voor 
elkaar hebben gekregen, verdienen het om herinnerd 
te worden. 

 
De Koningsstraat wordt de Elizabeth Schmitzstraat, de Kleine Houtstraat de Susanna 
Dumionstraat, de Damstraat de Cobi Schreijerstraat, de Zijlstraat de Renske Leijtenstraat en 
de Jansstraat de Lenie van Schaikstraat.” 
Die straten hebben een link met de vrouwen wier naam ze zullen dragen. Zo is de 
Koningsstraat vlakbij het stadhuis, en daar was Elizabeth Schmitz als voormalig 
burgemeester vaak te vinden. Hetzelfde geldt voor de Zijlstraat. Daarom vonden we dat een 
goede straat om vernoemd te worden naar Renske Leijten. De Jansstraat past goed bij Lenie 
van Schaik, omdat ze jarenlang heeft gedirigeerd in het gebouw Zang en Vriendschap. En 
voor Cobi Schreijer hebben we de Damstraat uitgekozen omdat dat de straat is tegenover de 
Waag, waar zij altijd heeft gezongen. Tot slot de Kleine Houtstraat voor Susanna Dumion, 
omdat ze daar zelf heeft gewoond. 
 
Barbara van Balen 
 
 
Grondwater stroomt dichterbij dan u denkt 
 
Een hoog grondwaterpeil kan zorgen voor overlast. Natte voeten op het grasveld, op straat 
en zelfs in de eigen kelder. Het kan echter ook te droog worden in de grond. In onze oude 
steden kan dat zorgen voor het verdrogen en vermolmen van de houten funderingspalen met 
verzakkingen van huizen tot gevolg. Daar weten we in Haarlem alles van.  De PvdA heeft 
zich in het verleden ingezet om bewoners te helpen bij het herstel van funderingen.  
 

Verdroging kan ook leiden tot bodemdaling. Op veel plekken 
in Nederland klinkt de grond in als het te droog wordt. Bij dat 
inklinken komen broeikasgassen vrij. Nathouden die grond 
denk je dan. Maar bij woningen willen we het water liever 
toch niet hoger hebben dan 50 cm onder het maaiveld en bij 
wegen of bij huizen met kruipruimtes gaat de richtlijn al snel 
naar een meter. Buiten de bebouwde kom dan? Een 
grondwaterstand van 20 cm onder het maaiveld, nodig om 
verdere inklinking te voorkomen, past niet bij de manier 
waarop er momenteel in de agrarische sector wordt gewerkt. 
De discussie over wat zou moeten laat ik hier verder voor 
wat het is. Ik neem maar even aan dat de wensen helder 
zijn. 

 
Wens wordt niet zomaar werkelijkheid. Dat geldt ook voor de grondwaterstand. Er is niet 
voor elk stukje land een knop die je hoger of lager kunt zetten. Waterschappen kunnen en 
moeten wel wat doen. Zij zijn verantwoordelijk voor het peil van het oppervlaktewater in veel 
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sloten, vaarten en rivieren. Als het peil in een sloot laag wordt gehouden, zal ook het 
grondwaterpeil in het omliggende land lager worden. Het grondwater stroomt echter niet door 
elke soort grond even gemakkelijk. Dat kan opgelost worden met extra slootjes of buizen in 
de grond met gaatjes voor drainage en infiltratie.  Waterschappen kunnen daarover 
adviseren, maar zijn er niet verantwoordelijk voor. Dat is de eigenaar van de grond en voor 
de publieke ruimte de gemeente. 
 
Binnen de bebouwde kom is regulering van het grondwaterpeil vaak knap lastig. Er zit veel 
onder de grond wat de loop van het grondwater van of naar sloten, vaarten of rivieren kan 
verstoren. Elke verandering in de ondergrond kan een bestaand evenwicht doorbreken.  In 
de Bosch en Vaartbuurt waar ik woon, is er sinds de vernieuwing van het riool in 2011 meer 
wateroverlast. Het vergt veel onderzoek en tijd om het grondwater weer in het gareel te 
krijgen.  Een complicerende factor is dat in een woonwijk veel grond geen publiek domein is. 
Er wordt in mijn buurt nu een pilot gestart waarbij er ook in een beperkt aantal tuinen van 
vrijwilligers drainagebuizen komen die worden aangesloten op het centrale drainagesysteem. 
 
Een verkeerd grondwaterpeil kan veel problemen veroorzaken. En er kan snel iets verkeerd 
gaan door het intensieve en soms verkeerde gebruik van onze bodem en de steeds meer 
optredende weersextremen. Een goede regulering vraagt om samenwerking van drie 
partijen: het waterschap als beheerder van het watersysteem, de gemeente als beheerder 
van de publieke ruimte en de eigenaar van de grond. Samenwerken doet iedereen altijd 
graag. Maar bij veel verschillende belangen, lijkt het mij lastig om zonder duidelijke regie en 
regisseur tot oplossingen te komen.  
 
 
Jan de Ridder. 
 
 

Overige informatie 
 
 
Heb je suggesties voor een volgende nieuwsbrief? Laat het weten en lever kopij uiterlijk de 
25e van de maand aan bij aartlouwrier@outlook.com. Op onze website vind je informatie 
over de mensen achter de PvdA, de rode lijnen, de werkgroepen en de activiteiten!  
Ben je blij met de huidige vorderingen? Je kunt je steun tonen door een bedrag over te 
maken op rekeningnummer NL47 RABO 0375 6116 30 t.n.v. PvdA o.v.v. 
promotieactiviteiten Zuid-Kennemerland. Donaties kun je eenvoudig overmaken via deze 
link. Het bedrag staat op €10, maar dat kun je zelf uiteraard aanpassen. 

mailto:aartlouwrier@outlook.com
http://www.zuidkennemerland.pvda.nl/
https://betaalverzoek.rabobank.nl/betaalverzoek/?id=8ATiPfQEQY-IntWogjWZ0g
https://betaalverzoek.rabobank.nl/betaalverzoek/?id=8ATiPfQEQY-IntWogjWZ0g

